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2025中考英语作文押题预测 必考!!
热门主题一：科技与生活
英语课上，老师让同学们做日常演讲(Daily Report)。假设你是李华，明天要参加演讲，请你写一篇演讲稿。

在科技日新月异的时代，人工智能(AI)已经融入到了我们的日常工作、学习与生活中，同学们也是这场科技浪潮中的亲身参与者。请你以“AI and I”为主题，谈谈你在学习、生活中是否使用人工智能，如何使用(或为何不用)以及你是如何看待人工智能的。

要求：

1. 不得在作文中出现学校的真实名称、老师和同学的真实姓名。

2. 语句连贯，字数100词左右。

Dear teachers and classmates,

Hello, everyone! |'m Li Hua. Today, l'd like to talk about "Al and !"I often use Al in life. In my studies, l often use Al tools which can help me solve dificult math problems and improve mylanguage learning. They make my learning more efficient and fun. In my daily life, Al like siri and Xiaoai helps me manage myschedule and answers my questions

I believe Al is a great helper, but we should also use it wisely. lt can't replace human thinking and creativity, We should use itas a useful tool and still develop our own thinking and learning abilities at the same time.

That's all. Thank you!
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热门主题二：健康生活方式
假设你是一名初三学生，刚刚过完你的15岁生日。请根据以下提示，写一封信给未来的自己，表达你对未来生活的期望和祝福。

提示：1. 你对初中生活的适应情况；2. 你目前的健康生活方式；3. 你对未来自己的期望；
要求：1. 80-120词；2. 文中不能出现自己的姓名和所在学校的名称。
参考信息：
	celebrate your birthday.
adapt to (适应),
make friends…

	healthy life style: eat healthily, drink water, exercise, basketball, volleyball…

	develop/form hobbies, wish, happiness, confidence, value…


Dear me,

I'm writing on my 15th birthday. As a Grade 9 student, I’ve adapted to junior high life. At first, l found study hard and feltstressed. But now l have many friends. We study and share happiness together, and my school life is great.

To keep fit, I've developed a healthy lifestyle. l eat various fruits and vegetables every day instead of junk food. Also, l makesure to drink enough water. l often play basketball with my classmates after school, which not only builds my body but also helpsme relax.

I hope you follow your dreams bravely. Don't be afraid of dificulties. Stay confident! Value people around you and love everymoment.

Best wishes!

Yours,

Li Hua
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热门主题三：跨文化交流体验
设你是初三学生林东，下周有一所国外姐妹学校来你校进行为期两周的学习交流活动。学校请你给来校交流的外国同龄学生做一个主题为“交流文化、增进友谊”的发言。

你的发言必须包含以下两点：

1. 向对方学生介绍一项具有中国特色的传统文化；

2. 谈谈两周中你准备为这批外国学生安排什么跨文化交流活动(参观文化景点、文化交流活动、文化习俗体验等)。

(注意：短文中不得出现任何校名、人名及其它相关信息，否则不予评分。)

Dear friends

Hello! I’m Lin Dong, a student from Grade 9. Welcome to our school！ I’m very happy to introduce traditional Chineseculture to you. lt’s Chinese calligraphy. lt's an art of writing Chinese characters with a brush. lt has a long history and is verybeautiful.

During these two weeks, we have planned some cross-cultural activities for you. We’ll visit some famous cultural places likethe Forbidden City. There, you can see many old buildings and learn about Chinese history. We’ll also have cultural exchangeactivities. You can try to write Chinese caligraphy and make Chinese paper-cutting. And we’ll have a Chinese food festival. Youcan taste many delicious Chinese dishes and learn how to make some simple ones.

I hope you' ll enjoy these activities and make more friends here.
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热门主题四：传统文化
泱泱文化，万古江河，文化如水，浸润无声。坚定文化自信，弘扬中华优秀传统文化，做中华文明的传播者是新时代中国青少年的责任与使命。假定你是李华，正在某国外中学做交换生，该校校报的“外国文化”栏目拟介绍中国传统文化，校报编辑Peter给你写信，咨询你的意见。请你给Peter写封回信，要点如下：

(1) 你认为最能代表中国文化的是什么？请说明理由；

(2) 我们应该如何更好地推广中国文化？ (至少两点)

注意：

(1)词数100左右；

(2)可以适当增加细节，以使行文连贯；

(3)开头语和结尾已为你写好，不计入总词数。

Dear Peter,

Your letter reached me with pleasure. I’m so happy that the“Foreign Cultures”section in our newspaper will recommend (介绍) Chinese traditional culture.

In my opinion, Chinese calligraphy best represents our culture. lt's not just beautiful writing but also reflects china’s history.

philosophy, and artistic spirit., Each stroke carries deep meaning, showing harmony between mind and hand.

To promote Chinese culture effectively, we can:

1. Organize cultural workshops-like calligraphy or paper-cutting classes-to let students experience it firsthand.

2. Use social media to share short videos of traditional festivals, such as the Spring Festival, making the content fun andengaging.

I'd love to help further!

Yours,

Li Hua
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热门主题五：校园安全/霸凌
你觉得你的校园生活安全吗？请你写一篇题为“How to Keep Safe in School”的短文，谈谈你的看法。

卷面要求：

1.书写工整，不得出现真实真实人名与校名，

2.字数要求60-80词

内容包括：

1.描述一件发生在你身上或你看到的发生在校园的意外事件(经过与结果)。

2.提出解决这种校园意外事件的建议(至少两条)。

3.呼吁每个学生要注意校园安全。

How to Keep Safe in School

Do you know that our school life could be dangerous if we are not careful enough? For example, one day, two students ran aftereach other in the hallway. Suddenly, one of them fell down and hurt his leg because of the wet floor. Therefore, he had to stay inhospital for two weeks, so l think students should always walk but not run in the hallways. And the teachers had better keep an eyeon the students after class and stop them from running. At last, l hope all the students should pay attention to their safety in school.
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热门主题六：青少年心理健康
青少年心理健康需要全社会共同关注。为了引导青少年关注心理健康，你校英语俱乐部的负责人计划开展一次分享活动，鼓励大家讲述对自己有较大影响的事情。假设你是该英语俱乐部的一名成员，请你根据要求及要点用英文写一篇发言稿，与大家分享你的经历。

要点：

1. 你的经历（时间、地点、事件……）；

2. 你的感受（高兴、伤心、担忧……）；

3. 你从这次经历中得到的收获。

要求：

1. 不能照抄原文；不得在作文中出现真实校名和考生的真实姓名；

2. 语句连贯，词数100左右。作文的开头和结尾已经给出，不计入总词数。

Hello, boys and girls! I’m glad to share my experience with you. 

When l was in Grade 3, l had a great chance to play a role in a school play.l was very happy, and l prepared for it well.However, something terrible happened when l performed--l was too nervous to remember the words. Then l left thestage quickly. When l saw my teacher, l couldn't help crying. it was my fault that the performance was not successful. lworried that l had let my teacher and classmates down. But to my surprise, they all comforted me with warm words. Atthat moment, l realized that l should try to do better next time rather than regret what l had done. From this experience, llearned that it's not terrible to fail as long as l can stand up in failure.

Thank you for listening.
